
Folketingets Sundhedsudvalg har den 25. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 88 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra sundhedsudvalget.

Spørgsmål nr. 88:
’’Finder ministeren at det kunne være en god idé såfremt de sclerosepatienter, 
der har fået en ballonudvidelse i udlandet, bliver indkaldt til samtale med hen-
blik på, at man hurtigere kan afklare effekten af denne behandling.”

Svar:
I forbindelse med besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet en udtalelse 
fra Sundhedsstyrelsen.

Sundhedsstyrelsen udtaler:
”Sundhedsstyrelsen kan oplyse, at patienter, som har fået foretaget CCSVI 

operation, vil blive fulgt ligesom alle andre patienter, som går til kontrol for 

sclerose på de neurologiske klinikker i Danmark. Sygdomsforløbet registreres 

for alle sclerosepatienter i den nationale, kliniske kvalitetsdatabase Sclerose-

behandlingsregistret. Der er ikke iværksat specielle undersøgelser på disse 

patienter i forhold til andre sclerosepatienter. 

Sundhedsstyrelsen kan oplyse at forudsætningen for afklaring af effekt af en 

behandling er, at der foregår en regelret videnskabelig opførelse af resultater-

ne. Det er derfor ikke muligt på grundlag af opfølgning af disse enkelte patien-

ter videnskabeligt at afklare effekten af den givne behandling. Det kan dog væ-

re muligt, at den enkelte patient, som på eget initiativ har fået foretaget CCSVI, 

kan have glæde af en konsultation i efterforløbet.”

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens udtalelse.
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